

General submitted to the Economic and Social Council, at its third session, a report dated 26 September 1946¹ concerning the provisional assumption and continuation of certain non-political functions and activities of the League of Nations, other than those exercised pursuant to international agreements.

The Economic and Social Council took note of the Secretary-General's report on 2 October 1946 and has transmitted it to the General Assembly.²

The General Assembly recognizes that it is desirable for the United Nations to assume and continue the non-political functions and activities of the League of Nations which are described in the report of the Secretary-General dated 26 September 1946.

The General Assembly, therefore,

Authorizes and requests the Secretary-General to assume and continue the non-political functions and activities of the League of Nations previously performed by the League of Nations Secretariat, with the exception of:

(a) Those functions and activities exercised pursuant to international agreements;

(b) Those functions and activities entrusted to specialized agencies which have been, or are to be, brought into relationship with the United Nations, under Articles 57 and 63 of the Charter.

The Secretary-General shall exercise the functions and activities authorized by this paragraph, subject to such policies as may be established by the Economic and Social Council.

Authorizes and requests the Economic and Social Council to assume and continue the non-political functions and activities of the League of Nations previously performed by the various committees and commissions of the League with the exception of:

(a) Those functions and activities exercised pursuant to international agreements;

(b) Those functions and activities entrusted to specialized agencies, which have been, or are to be brought into relationship with the United Nations, under Articles 57 and 63 of the Charter.

This resolution shall not affect any decision of the General Assembly with respect to functions and activities exercised by the League of Nations pursuant to international agreements.

*Sixty-fifth plenary meeting,
14 December 1946.*

52 (I). Provision of expert advice by the United Nations to Member States

The General Assembly,

Considering that the Members of the United Nations are not yet all equally developed;

¹ Document E/177.

² Document A/134.

soumis au Conseil économique et social, lors de sa troisième session, un rapport en date du 26 septembre 1946¹ sur les moyens d'assumer et de poursuivre, à titre provisoire, certaines fonctions et activités non politiques de la Société des Nations autres que celles lui appartenant en vertu d'accords internationaux.

Le 2 octobre 1946, le Conseil économique et social a pris acte du rapport du Secrétaire général et l'a transmis à l'Assemblée générale².

L'Assemblée générale reconnaît qu'il serait souhaitable que les Nations Unies assument et poursuivent les fonctions et activités non politiques de la Société des Nations, énumérées dans le rapport présenté le 26 septembre 1946 par le Secrétaire général.

L'Assemblée générale, en conséquence,

Autorise et invite le Secrétaire général à assumer et à poursuivre les fonctions et les activités non politiques de la Société des Nations exercées précédemment par le Secrétariat de la Société des Nations, exception faite pour:

a) Les fonctions et les activités exercées en vertu d'accords internationaux;

b) Les fonctions et les activités confiées à des institutions spécialisées qui ont été ou qui doivent être reliées aux Nations Unies en vertu des Articles 57 et 63 de la Charte.

Le Secrétaire général exercera les fonctions et les activités qu'autorise ce paragraphe, conformément aux directives qui pourront être données par le Conseil économique et social.

Autorise et invite le Conseil économique et social à assumer et à poursuivre les fonctions et les activités non politiques de la Société des Nations précédemment accomplies par les divers comités et commissions de la Société des Nations, exception faite pour:

a) Les fonctions et les activités exercées en vertu d'accords internationaux;

b) Les fonctions et les activités confiées à des institutions spécialisées qui ont été ou qui doivent être reliées aux Nations Unies en vertu des Articles 57 et 63 de la Charte.

La présente résolution ne saurait influencer en rien sur une décision de l'Assemblée générale, relative aux fonctions et activités exercées par la Société des Nations en vertu d'accords internationaux.

*Soixante-cinquième séance plénière,
le 14 décembre 1946.*

52 (I). Conseils techniques à donner aux Etats Membres par l'Organisation des Nations Unies

L'Assemblée générale,

Considérant que les Membres des Nations Unies ne sont pas tous parvenus au même stade de développement;

¹ Document E/177.

² Document A/134.

Considering that some Member nations may need expert advice in the various fields of economic, social and cultural development;

Recognizing the responsibility of the United Nations under the Charter for assisting in such development;

Recognizing the importance of such development for the peace and prosperity of the world;

Recognizing the responsibility of the specialized agencies in their respective fields;

Decides to refer to the Economic and Social Council for study the question of providing effective ways and means for furnishing, in co-operation with the specialized agencies, expert advice in the economic, social and cultural fields to Member nations who desire this assistance.

*Sixty-fifth plenary meeting,
14 December 1946.*

53 (I). Housing and Town Planning

The General Assembly,

Considering the magnitude and gravity of housing problems in various parts of the world, and the advisability of providing for exchange of views and constant liaison between the technical experts of the various nations;

Considering the recommendation already made by the special meeting on emergency housing problems convened by the Emergency Economic Committee for Europe, and also of the recommendations of the Housing Sub-Committee of the Emergency Economic Committee for Europe;¹

Decides to recommend to the Economic and Social Council that it instruct the appropriate Commissions to expedite their study of housing problems, with special reference to the organization and unification of international exchanges of information relating, in particular, to town planning principles, building techniques and the climatic, economic and financial, legal and legislative aspects of housing and town planning questions; and to consider the desirability of holding an international conference of experts to advise on the need for establishing an international mechanism to collate such information, lay down guiding principles for new technical research on materials, methods of use and prefabrication, and to define standards capable of general application.

*Sixty-fifth plenary meeting,
14 December 1946.*

¹ Documents E/156 and E/156/Add. 2.

Considérant que certains Membres peuvent avoir besoin de conseils techniques dans les différents domaines du progrès économique, social et culturel;

Reconnaissant que la Charte impose aux Nations Unies la tâche de favoriser un tel progrès;

Reconnaissant combien ce progrès est essentiel à la paix et à la prospérité du monde;

Reconnaissant les attributions des institutions spécialisées dans leurs domaines respectifs;

Décide de renvoyer pour étude au Conseil économique et social la question de prévoir des moyens efficaces pour fournir, en coopération avec les institutions spécialisées, des conseils techniques dans les domaines économique, social et culturel, aux Etats Membres qui désireraient cette aide.

*Soixante-cinquième séance plénière,
le 14 décembre 1946.*

53 (I). Habitat et urbanisme

L'Assemblée générale,

Considérant l'ampleur et la gravité des problèmes de logement dans les différentes parties du monde et l'intérêt qui s'attache, à cet égard, à des échanges de vues et à une liaison continue entre techniciens des différentes nations;

Considérant la recommandation déjà formulée lors de la réunion spéciale pour les problèmes urgents de logement, convoquée par le Comité économique de secours européen, ainsi que les recommandations faites par la Sous-Commission de ce Comité chargée des questions de logement;¹

Décide de recommander au Conseil économique et social de donner aux Commissions compétentes des instructions pour qu'elles hâtent l'étude des problèmes de logement, en considérant particulièrement l'organisation et l'unification des échanges internationaux de documentation concernant notamment les doctrines relatives à l'urbanisme, les techniques de la construction, ainsi que les aspects climatique, économique et financier, juridique et législatif des questions de logement et d'urbanisme; et pour que ces Commissions envisagent l'opportunité qu'il y aurait de réunir une conférence internationale d'experts, laquelle donnerait un avis sur la nécessité de créer un organisme international dont le rôle serait de grouper la documentation, d'orienter les recherches techniques nouvelles quant aux matériaux, aux méthodes d'emploi et à la préfabrication, et de définir les normes susceptibles d'une application généralisée.

*Soixante-cinquième séance plénière,
le 14 décembre 1946.*

¹ Documents E/156 et E/156/Add. 2.